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朝陽科技大學
092學年度第1學期教學大綱
Course Schedule
	當期課號
	2439
	Course Number
	2439

	授課教師
	翁樹澍
	instructor
	WONG,SHU SHU

	中文課名
	社會團體工作
	Course Name
	Social Group Work

	開課單位
	社會工作系(四日)二A
	Department
	

	修習別
	必修
	Required/Elective
	Required

	學分數
	3
	Credits
	3

	課程目標
	兼顧理論與實務教導社工系同學如何實施社會團體工作，以理論講述，配合同學親身參與團體之經驗，介紹如何以小團體為媒介，來協助案主成長，激發潛能，並帶來有意義改變。
	Objectives
	Social Group Work aims to provide the student with the basic theoretical underpinning of group dynamics, to develop competence in analyzing group process, and to enable the application of group work method in helping the individual, family, organization, and community.

	教材
	1.理論講述、分組報告及討論：每週上課二小時，自第七週後分組（每組三人，共分十組）報告一節課，同學討論老師結論一節課。

2.實地參加校內外12小時以上之結構性團體、工作坊演練並撰寫期中報告，於學期末擇優與同學分享。
	Teaching Materials
	Presentations by the professor, Classroom discussion, Case studies, practical training in group leadership

	成績評量方式
	一、 課堂提問並積極參與討論、出勤狀況：缺課一次扣總成績2分（10％）

二、 期中考試 （40％）

三、 課堂團體領導實務演練(i.e.,運用班級動力)：（30％）

四、 期末方案設計(20%)
	Grading
	Classroom participation 10%, Midterm 40%, Group leadership training performance 30%, Final project 20%

	教師網頁
	 

	教學內容
	兼顧理論與實務教導社工系同學如何實施社會團體工作，以理論講述，配合同學親身參與團體之經驗，介紹如何以小團體為媒介，來協助案主成長，激發潛能，並帶來有意義改變。
	Syllabus
	Social Group Work aims to provide the student with the basic theoretical underpinning of group dynamics, to develop competence in analyzing group process, and to enable the application of group work method in helping the individual, family, organization, and community.


尊重智慧財產權，請勿非法影印。

